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 GROENLINKS N.O. Veluwe 

 

In deze vierde Groene Vlieger informeren we u over het onderwerp 
“vuurwerkvrije zones” waarvoor GroenLinks in de gemeente Epe een 
voorstel heeft ingediend. 
 
Daarnaast leest u informatie over Miscanthus, een landbouwproduct dat een 
rol kan spelen bij de energievoorziening en daarnaast nog tal van andere 
toepassingen kent voor de industriële sector. 
 

We kijken terug op enkele punten uit de  ledenvergadering van 16 april jl.  

Vuurwerkvrije zones in Epe. 

Inleiding  

In navolging op de her en der in het land gevoerde discussie over het afsteken van vuurwerk willen 
we in Epe ook deze discussie voeren. Al jaren wordt er gesproken van overlast door vuurwerk in een 
aantal delen van de gemeente Epe: geluidsoverlast, rommel, gevaarlijk om buiten te lopen. Het lijkt 
ons daarom verstandig om eens  onderling van gedachten te wisselen over hoe hier mee om te gaan. 

Vuurwerkvrije zone  

Een rigoureuze aanpak zou zijn het verbieden van het afsteken van vuurwerk in de hele gemeente. 
We kunnen ons daar wel voordelen bij voorstellen: mooi rustig in de dorpen tijdens de jaarwisseling, 
handhaving is overzichtelijk, geen gewonden door vuurwerk, enz. Echter vuurwerk biedt ook plezier 
aan een groot deel van de bevolking. Dat valt niet te negeren. Het is onderdeel van de heersende 
cultuur en daar veranderingen in aanbrengen en die veranderingen op leggen aan de bevolking is 
niet  verstandig. Om toch tegemoet te komen aan de wens van een deel van de bevolking zou men 
over kunnen gaan tot het instellen van zogenaamde vuurwerkvrije zones. 

Landelijke ervaringen 

Burgemeesters van negentien gemeenten hebben afgelopen jaar besloten vuurwerkvrije zones in te 
stellen. Het afsteken van vuurwerk is in deze gebieden verboden. Deze gegevens heeft het AD 
verzameld op basis van een inventarisatie van Algemeen Plaatselijke Verordeningen. Vooral bij 
scholen, winkels en ziekenhuizen moet het afsteken van vuurwerk op deze manier afnemen. De 
Vereniging van Nederlandse Gemeenten laat weten dat de "knalvrije zones" zijn toegestaan, zolang 
er geen algeheel verbod komt voor vuurwerk in de gemeente. Daarnaast moet een gemeente goed 
kunnen onderbouwen waarom een gebied vuurwerkvrij moet zijn. De verschillende gemeenten 
hanteren hun eigen regels. Zo is het in Capelle aan de IJssel de bedoeling dat er geen vuurwerk wordt 
afgestoken in de buurt van kinderdagverblijven en tankstations, terwijl in de gemeente Reeuwijk 
geen vuurwerk mag worden afgestoken in de buurt van rieten daken. De gemeente Hilversum gaat 
het verst: afsteken van vuurwerk is in het hele centrum verboden. 

 

 

http://www.ad.nl/ad/nl/1012/Nederland/article/detail/3568930/2013/12/28/Burgemeesters-grijpen-in-tegen-vuurwerkoverlast.dhtml
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In 5 Gelderse gemeenten zijn (voor zover bekend) deze jaarwisseling vuurwerkvrije zones ingesteld.  
In Culemborg zijn er afgelopen jaarwisseling voor het eerst vuurwerkvrije zones: bij 
verzorgingshuizen en begraafplaatsen. Heumen weert al enkele jaren vuurwerk op schoolpleinen en 
rondom het overdekte winkelcentrum. In Geldermalsen bestaan er sinds 1997 al vuurwerkvrije 
zones, daar mag geen vuurwerk afgestoken worden in de buurt van verzorgingshuizen, tankstations 
en rieten daken. In Maasdriel mag ook al enkele jaren geen vuurwerk afgestoken worden in de 
vuurwerkvrije zones bij verzorgingshuizen en begraafplaatsen. Ook in Doetinchem zijn er al langer 
vuurwerkvrije zones. Opvallend is dat in Doetinchem ook het stadscentrum en de winkelcentra onder 
de vuurwerkvrije zones vallen. Het is niet precies te zeggen hoe sterk het aantal vuurwerkvrije zones 
groeit. Jaarwisseling 2013-2014 hadden voor zover bekend een twintigtal gemeenten dergelijke 
verbodsgebieden. Voor de jaarwisseling 2014-2015 zijn dat er zeker 33 (onderzoek NOS). 

Gezondheid  

Het Oogziekenhuis in Rotterdam bepleit op medische gronden een totaalverbod op vuurwerk. Van 
alle vuurwerkslachtoffers heeft vorig jaar (2013) 27 procent een oogletsel opgelopen. Vaak zijn het 
kinderen tussen 13 en 18 jaar. Vanaf 8 december  worden meer dan 55.000 vuurwerkbrillen 
uitgedeeld op alle Rotterdamse basisscholen. De jaarwisseling 14-15 heeft 574 slachtoffers 
opgeleverd ( jaarwisseling 13-14 ca 700), 50% is opgenomen in het ziekenhuis. 37% heeft 
verwondingen aan de handen, 24% heeft verwondingen aan de ogen. Volgens VeiligheidNL is de 
daling te danken aan het inperken van de tijd waarin vuurwerk mocht worden afgestoken. Dit jaar 
was het voor het eerst pas vanaf 18.00 uur toegestaan om te knallen 

Welke zone 

Veel gemeenten kiezen voor vuurwerkvrije zones rond verzorgingshuizen, kinderboerderijen, 
winkelcentra of andere kwetsbare plekken. In de gemeente Epe zou gekozen kunnen worden voor 
vuurwerkvrije zones rond scholen, verzorgingshuizen, winkelcentra en kinderopvanglocaties. Logisch 
is om ook stiltegebieden en het bos in het algemeen als vuurwerkvrije zone aan te wijzen. In 
woonwijken is het een stuk lastiger: liefhebbers van vuurwerk en mensen die er een hekel aan 
hebben en/of bang zijn voor vuurwerk wonen door elkaar, daar is geen handzame scheiding in aan te 
brengen. Daardoor zal een verbod in een woonwijk niet werken. 

Handhaving 

Een heikel punt: hoe dit te handhaven? Dit zou door middel van een intensieve pr actie als een 
fatsoen afspraak gezien kunnen worden. Geen extra inzet van mensen op handhaving maar het 
eerste jaar gewoon als een soort test: 

“hoe gaan we met elkaar om” 

Lukt het om elkaar te wijzen op de waarde die dit heeft voor de samenleving in z’n geheel en geldt 
als een norm die we samen hanteren? 

Ten slotte GroenLinks is voorstander van het instellen van vuurwerkvrije zones in de gemeente Epe. 
Welke zones dat moeten zijn is in onderling overleg vast te stellen. Er is een voorschot genomen 
eerder in dit stuk aan welke zones we denken. 
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Miscanthus: 
Eind verleden jaar al werden wij benaderd door Benjamin Visser met het verzoek om een presentatie 
te mogen houden voor ons over miscanthus; een landbouwgewas dat mogelijk verbouwd en gebruikt 
zou kunnen worden om in de energiebehoeften op kleinschalig niveau te voldoen. 
En een dergelijk voorstel tot kennisvermeerdering inzake milieuvriendelijke energievoorziening 
maakt nieuwsgierig! En zeker ons, GroenLinksers! 
 
Miscanthus is een hoog groeiende plant (ongeveer 2 meter) die bij verbranding veel energie levert. 
Het lijkt wel wat op maïs. Het is een plant die weinig tot geen verzorging vereist, echter de eerste 
jaren niet geoogst kan worden maar zeker een paar jaren moet groeien en dan verdient het de 
voorkeur om de plant tot volle wasdom te laten komen en ongeveer  20 jaar te laten staan. 
 

 
 
 
Op 20 november 2014 werd deze presentatie herhaald in wat uitgebreider vorm waarbij boeren uit 
deze omgeving uitgenodigd waren om aanwezig te zijn en hun bevindingen, hun op- en 
aanmerkingen en vragen te stellen tijdens en na de presentatie. 
 
We werden tijdens de ledenvergadering op 16 april jl. geïnformeerd door Ida , dat eind maart 2015 
een 30/35-tal boeren uit Gelderland in Rhenen op bezoek is geweest bij boer  Henken daar, die 
miscanthus verbouwt sinds 2007 en daarbij begeleid wordt door een landbouwprofessor uit 
Wageningen. 
Deze was die dag ook aanwezig om de gasten uitleg te geven over verbouw, groei, opslag, 
gebruiksmogelijkheden en rendement van miscanthus. De verbouw en het verwerken van 
miscanthus als energieleverancier zorgde voor de verwarming van 2 woonhuizen en een kalverenstal 
van 1150 kalveren. Daarnaast wordt miscanthus gebruikt voor tal van industriële producten t.b.v. de 
bouwsector; stenen, tegels en cement. Het is licht materiaal, 100% biologisch afbreekbaar en 
geschikt om huizen en stallen van te bouwen. 
Er zitten ongetwijfeld mitsen en maren aan, (denk aan de termijn van een 20-jaar durende 
standplaats)  maar interessant is het in de potentie en het rendement die er ook zijn!   
Een ongelooflijk interessant product en project en we zijn heel erg benieuwd waar dit toe zal leiden 
en we willen graag geïnformeerd blijven. Wordt dus vervolgd!!! 
 
Uit de ledenvergadering: 
Terugkijkend op de campagne voor GroenLinks, die we gehouden hebben voor de Provinciale Staten 
en waarbij we ook de waterschappen hebben betrokken ( Water Natuurlijk) kwamen we tot de 
conclusie dat het logisch lijkt om ook buiten verkiezingstijd om op de markten te staan in de 
verschillende dorpjes, die onze gemeenten kennen. Het gaat daarbij om het feit dat we herkend 
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worden en onze informatie kwijt kunnen over gedachtegoed van GL die dan met name in de 
verkiezingstijd in de programma’s wordt geconcretiseerd. Hoe we dit vorm gaan geven wordt nog 
door een werkgroepje bekeken. Leden, die zich hiervoor interesseren wordt gevraagd zich hiervoor 
aan te melden; ondersteuning is heel erg welkom. 
 
Datzelfde geldt voor de avond van 3 maart; de toelichting op de verkiezingen door Jan Aalbers was 
heel goed en prettig met her en der een geintje; zeker het feit dat de voornaam “Bram”de meeste 
kiezers zou trekken bij een ander systeem was een eyeopener!  Ook hier geldt: meer belangstelling 
en deelname zou mooi zijn! En dit geldt  ook voor de steunfractie, die de aanmelding van andere 
leden zou toejuichen!  We hebben elkaar nodig om doelstellingen te bepalen en te realiseren! 
 
 
Jaarlijkse Uitje met elkaar! 
 
Op 30 mei willen we naar de aardewoningen in Olst gaan; met de fiets gezamenlijk vertrekken vanaf 
de Aro in Oene om 10.00 uur.   
 
Met het pontje van Welsum naar Olst. 
 

 
 
Daar krijgen we een presentatie en een rondleiding.  
 
Vervolgens gezamenlijk naar een biologisch restaurant voor een hapje/drankje en dan weer op huis 
aan. Waar vind je een omgeving, die dit alles biedt? 
 
Wie hier zin in heeft  en kan, wordt verzocht zich voor 20 mei aan te melden bij Christien, voor e-mail 
adres zie hieronder. 
 
(Om de kosten te drukken is  er een busje om een vrijwillige bijdrage in te doen!) 

 
 
Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cam.heinen@kpnmail.nl en/of Hendrik Tuinstra      
hendrik.tuinstra@hccnet.nl ;  en/of Bas Broekhuizen: bas.broekhuizen@concepts.nl GroenLinks Epe: 
www.epe.groenlinks.nl; GroenLinks Heerde: www.heerde.groenlinks.nl 
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